

Title (en)

Panel for constructing building roofs.

Title (de)

Plattenelement für die Herstellung von Gebäudedächern.

Title (fr)

Panneau pour la construction des toits de bâtiments.

Publication

EP 0347564 A1 19891227 (DE)

Application

EP 89107866 A 19890429

Priority

DE 8808063 U 19880623

Abstract (en)

A panel for constructing building roofs comprising a sandwich panel (1) and a longitudinal beam (2), arranged and fastened in the region of one longitudinal end face (3) of the said sandwich panel. The sandwich panel (1) is made up of a rigid foam plastic panel (4), consisting in particular of polystyrene, and a lower cover panel (5) and upper cover panel (6) adhesively attached to the latter. The longitudinal beam (2) comprises an I section, on the lower flange part (7) of which, facing the rigid foam plastic panel (4), the sandwich panel (1) rests with its lower cover panel (5), the web (8) of the said I section bears against the longitudinal end face (3) of the rigid foam plastic panel (4) and its upper flange part (9), facing the rigid foam plastic panel (1), engages in a corresponding longitudinal groove (10) provided in the rigid foam plastic panel (4). Furthermore, the rigid foam plastic panel (4) has on its other longitudinal end face (11) a corresponding longitudinal groove (12) for the upper flange part (9) of the I section of a neighbouring panel. Production is made easier here if the I section (2) comprises a steel sheet shaped by cold rolling or cold drawing and its upper flange (13) is arranged at a distance from the upper cover panel (6). <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Plattenelement für die Herstellung von Gebäudedächern bestehend aus einer Sandwichplatte (1) und einem im Bereich von deren einer Längsstirnfläche (3) angeordneten sowie befestigten Längsträger (2). Die Sandwichplatte (1) ist aus einer insbesondere aus Polystyrol bestehenden Hartschaumkunststoffplatte (4) und einer auf diese aufgeklebten unteren sowie oberen Deckplatte (5) aufgebaut. Der Längsträger (2) besteht aus einem I-Profil, auf dessen der Hartschaumkunststoffplatte (4) zugewandtem unteren Flanschteil (7) die Sandwichplatte (1) mit ihrer unteren Deckplatte (5) aufliegt, dessen Steg (8) an der Längsstirnfläche (3) der Hartschaumkunststoffplatte (1) anliegt und dessen der Hartschaumkunststoffplatte (1) zugewandter oberer Flanschteil (9) in eine entsprechende, in der Hartschaumkunststoffplatte (4) vorgesehene Längsnut (10) eingreift. Ferner weist die Hartschaumkunststoffplatte (4) an ihrer anderen Längsstirnfläche (11) eine entsprechende Längsnut (12) für das obere Flanschteil (9) des I-Profiles eines benachbarten Plattenelements auf. Hierbei ergibt sich einfachere Herstellung, wenn das I-Profil (2) aus einem durch Kaltwalzen oder Kaltziehen umgeformten Stahlblech besteht und sein oberer Flansch (13) mit Abstand von der oberen Deckplatte (6) angeordnet ist.

IPC 1-7

E04D 3/35; E04D 3/366; E04D 13/16; E04F 13/08

IPC 8 full level

E04C 2/296 (2006.01); **E04D 3/35** (2006.01); **E04D 3/366** (2006.01); **E04D 13/16** (2006.01); **E04F 13/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

E04C 2/296 (2013.01); **E04D 3/352** (2013.01); **E04D 13/1625** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 2546758 A1 19760422 - TRAEULLIT AB
- [Y] FR 2251681 A1 19750613 - JCDC CONST MODERNES [FR]
- [Y] US 4059936 A 19771129 - LUKENS EDWARD E
- [Y] GB 2108173 A 19830511 - GOMEI KAISHA OSAWA SHOTEN
- [A] WO 8503540 A1 19850815 - FROISETH INGRID [NO], et al
- [A] DE 1683494 A1 19710304 - FABRICATION D ISOLANTS ET REVE

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0347564 A1 19891227; EP 0347564 B1 19920513; AT E76146 T1 19920515; DE 58901381 D1 19920617; DE 8808063 U1 19880818; ES 2032625 T3 19930216; GR 3004599 T3 19930428

DOCDB simple family (application)

EP 89107866 A 19890429; AT 89107866 T 19890429; DE 58901381 T 19890429; DE 8808063 U 19880623; ES 89107866 T 19890429; GR 920400873 T 19920514